
تــلویزیــون
محمد نادری: 

»بذرافشان«کمدیراخوبمیشناسد
محمد نادری بازیگر سریال »خودخواسته« که در برنامه 
سریالیست حاضر شده بود، درباره واکنش بینندگان به بازی 
او در این مجموعه در حال پخش گفت: یکسری از افراد اصلا 
با من تعارف ندارند و همیشه انتقادهای کارهایم را گفته اند. 
خوشبختانه همان ها گفتند که بازی در این سریال خوب بوده 
است. من از قسمت 9 و 10 به »خودخواسته« پیوستم. خودم 
هم این نقش را خیلی دوست داشتم چون بسیار متفاوت بود، 
امیدوارم مردم هم دوست داشته باشند. وی خاطرنشان کرد: 
علیرضا بذرافشان کمدی را خوب می شناسد و این اطمینان 
خاطر را به بازیگر می دهد که خودش را به دست کارگردان 
بسپارد. در آثار او تعامل بین بازیگر و کارگردان به خوبی اتفاق 
می افتد. این بازیگر سپس با بیان اینکه برای اولین بار در سریال 
»شمعدونی« معرفی شده بود، اظهارکرد: آشنایی نداشتن 
مردم با بازیگر در سریال »شمعدونی« یک امتیاز بود، این 
امتیاز برای صدیق مهر هم همینگونه بود. خانم گلستانه نیز 
بازیگر کاملا حرفه ای است. نقش چنگیز خیلی از من دور بود. 
هوشنگ شمعدونی جایگاه خاصی داشت، شخصیت اردشیر را 
هم دوست داشتم اما چنگیز را بیش از همه دوست دارم. بازیگر 
سریال های شمعدونی، لیسانسه ها2، فوق سری و دنگ وفنگ 
روزگار بیان کرد: کمدی با شوخی شکل می گیرد. در تلویزیون 
و سینما برای یکسری از موضوعات هاله تقدس ایجاد می کنند 
و این اتقاق باعث می شود که نویسنده هم عقب بکشد. از 
طرفی ما یکسری چیزها هنگام بازی به صورت بداهه به 
ذهنمان می رسید اما علیرضا می گفت نمی توان شوخی کرد. 

عموهایفیتیلهایبهتلویزیونبازمیگردند
عمو فیتیله ای ها یا عموهای فیتیله ای نام یک گروه متشکل از 
محمد مسلمی و حمید گلی و علی فروتن است که باهم به عنوان 
عموهای فیتیله ای در مجموعه های تلویزیونی و تئاترها برای کودکان 
نقش اصلی را اجرا می کردند. این گروه تاکنون چندین مجموعه 
تلویزیونی ساخته اند. محمد مسلمی سورپرایزی برای مخاطبان 
کودک ونوجوان تلویزیون داشت. او گفت: سری جدید »دوقلوها« 
را به زودی آغاز می کنیم و دوباره کنار همدیگر خواهیم بود. او در 
پاسخ به این سوال که درواقع می توان گفت اختلافات به پایان رسیده 
و به نوعی آشتی کنان شما اتفاق می افتد، توضیح داد: ما باهم قهر 
نبودیم که آشتی کنانی اتفاق بیفتد. از دوستان خوبِ هم هستیم؛ 
فقط در کار گاهی ایجاب می کند تجربه دیگری داشته باشیم چه 
خودم و چه دوستانم. سری جدید »دوقلوها« که 80 قسمت خواهد 
بود از چند روز آینده ضبط خود را آغاز می کند و بعداز دو سه سال، 
دوباره مشترکا باهم همکاری خواهیم داشت. مسلمی درباره اینکه 
برخی اعتقاد دارند اختلافات باعث شده این فاصله میانِ شما ایجاد 
شود، افزود: این روزها حاشیه زیاد است. من معتقدم یک مقدار این 

حاشیه ها را کنار بگذاریم و با همدیگر شفاف و روراست باشیم. 
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بهروز بقایی: 

ساختفیلممراکنارگذاشتم
بازیگر »توی گوش سالمم زمزمه کن« گفت: 
خیلی دوست داشتم تا این فیلم را هر جور شده 
بسازم، به نوعی احساس ادای دین به دوران دفاع 
مقدس داشتم اما متاسفانه کسی برای ساخت 
این پروزه من را حمایت نکرد و به همین دلیل 
مجبور شدم آن را کنار بگذارم. بهروز بقایی 
درباره ساخت فیلم سینمایی خود با موضوع دفاع 
مقدس افزود: خیلی دوست داشتم فیلمی در این 
حوزه بسازم، به نوعی احساس ادای دین به دوران 
دفاع مقدس داشتم اما متاسفانه کسی برای 
ساخت این پروزه من را حمایت نکرد و به همین 
دلیل مجبور شدم آن را کنار بگذارم. وی ادامه 
داد: من بیش از پنج سال است که می خواهم این 
فیلم را جلوی دوربین ببرم، فیلمنامه را کامل 
کردم و برای ساخت به افراد زیادی سپردم اما 
هیچ حامی یا سرمایه گذاری پیدا نشد، عجیب 
است که با وجود مضمون دفاع مقدسی هیچ کسی 
پشت این فیلم را نگرفت. این بازیگر سینما و 
تئاتر نبود حمایت از آثار مستقل را ناامید کننده 
خواند و اظهارکرد: من می خواستم فیلمی در 
ژانر جنگ و موضوع دفاع مقدس بسازم، منتها 
به عنوان یک کارگردان مستقل قصدم ساخت 
اثری متفاوت بود اما انگار تا وقتی که یک لابی 
یا رابطه ای نداشته باشید حتی ساخت فیلم 
دفاع مقدسی هم ناممکن است. وی در همین 
تاکید کرد: متاسفانه سینمای امروز کاملا به 
سمت گیشه رفته است، همه چیز در سینما 
فروش است، وقتی یک سرمایه گذار می داند 
که ممکن است اثری با موضوع دفاع مقدس 
فروش یک فیلم کمدی را نداشته باشد از همان 
ابتدا سمت فیلمی مثل فیلم من نیامده و سراغ 
فیلم های کمدی می رود که فروششان به نوعی 
تضمین شده است. بقایی دوری خود از بازیگری 
را اینگونه توصیف کرد: خیلی ساده است، هیچ 
پیشنهادی نمی شود، وقتی پیشنهاد نمی شود 
چطور سرپروژه باشم یا اینکه بازی کنم، من هم 
دوست دارم که دوباره به عرصه بازیگری برگردم 
اما متاسفانه تصمیم گیرنده بازیگر نیست. بازیگر 
فیلم »به وقت خماری« ضمن نقد از وضعیت 
بازیگران پیشکسوت اضافه کرد: متاسفانه از 
نسل پیشکسوت حمایت نمی شود، حمایت با 
شوآف فرق دارد، حمایت از پیشکسوتان یعنی 
به آنها کار بدهیم، زیرا آنها محتاج نیستند بلکه 
می خواهند کار کنند، همه چیز مادیات نیست. 
وی اظهارکرد: سوال اینجاست که چگونه ادعای 
حمایت می کنیم، اما در عمل کار دیگری را انجام 
می دهیم، پیشکسوتان سینما و تلویزیون و تئاتر 
.. به حمایت کاری  بیش از صندوق خیریه و.

نیاز دارند.

یوسف مرادیان درباره ورودش 
از  الهام گرفتن  و  هنر  عرصه  به 
بازیگران بزرگ دنیا سخن گفت. 
این بازیگر سینما و تلویزیون، درباره 
علاقه اولیه اش به بازیگری گفت: 
طبیعتا نسل ما از طریق تلویزیون 
دنیای جادویی را دنبال می کرد. 
پروژکتورهای  که  اولین بار  من 
پخش فیلم را دیدم ۵ سال داشتم 
و از همان جا به سینما و فیلم علاقه 
پیدا کردم. من کار خود را از تئاتر 
و تلویزیون کرمانشاه آغاز کردم. 
در آن زمان چند مرد مسن به من 
پیشنهاد دادند که به پایتخت بروم 
و به کار هنر ادامه بدهم. مرادیان 
اظهارکرد: به خاطر دارم که اولین 
برخورد حرفه ای من با خانم پوران 
درخشنده بود. در آن زمان فیلمی 
که در آن نقش آفرینی کردم به 
مرحله اکران نرسید اما نهایتا با فیلم 
»لاک پشت« در سال ۷۳ یا ۷۴ کار 
خود را آغاز کردم. دقیقا پس از آن 

کار در فیلم اصحاب کهف انتخاب 
شدم. متاسفانه در آن زمان قسمت 
نشد که به »زبان کردی« تئاتری 
اجرا کنم و از آنجایی که به طور کامل 
بر این گویش مسلط نیستم ترجیح 
می دهم که چنین اجرایی نداشته 
باشم. از آنجایی که من در ونک 
به دنیا آمدم و مدتی آنجا بزرگ شدم 
زبان کرمانشاهی را به صورت کامل 
بلد نیستم اما متوجه می شوم. وی 
درباره شهرت پدرش در کرمانشاه 
بیان داشت: جمله معروفی هست 
که می گوید عبادت به جز خدمت 
به خلق نیست. من این را در خانواده 
خود دیدم که پدرم که ما او را آقا صدا 
می زدیم بسیار به خدا اعتقاد داشت 
و معتقد بود باید از مردم مراقبت 
کند. وی تا زمانی که زنده بود تلاش 
داشت تا به مردم خدمت کند. او 
درباره فعالیت خود در رشته بوکس 
گفت: در گذشته برخی از قهرمانان 
آسیا و جهان بوکس در کرمانشاه 

بودند که متأسفانه امروز در بین ما 
نیستند. مردم کرمانشاه همچنان نیز 
به این حرفه علاقه دارند. من نیز آن 
زمان بسیار به بوکس علاقه داشتم 
و با چندی از قهرمانان کار کردم. 
جالب است بدانید که این ورزش 
به حرفه من در سینما کمک کرد. 
من برای کار در اثر »تکیه بر باد«، 
جدا از نمونه ای که در »پایتخت« 
ساخته شد، انتخاب شدم که درباره 

دو بوکسور بود.
 سیمرغ نقش اول مرد گرفتم

 بازیگر سینما و تلویزیون ادامه داد: 
بعدها نیز در کارهایی مثل »لاک پشت« 
از آمادگی جسمانی خود استفاده 
کردم. بعداز »اصحاب کهف« اولین 
اثر سینمایی را در جایگاه نقش اول 
بازی کردم که »دوستان« نام داشت. 
بعداز آن نیز کار من در سینما به صورت 
حرفه ای آغاز شد. فیلم دوستان در 
سال ۷8 به اکران رسید .مرادیان درباره 
جنگ گفت: 2 تا از برادران من دوقلو 

بودند که محسن و مرتضی نام داشتند. 
این دو در زمانی که اوج جنگ بود و 
روزانه کرمانشاه بمباران می شد در 
سنندج سرباز بودند. مرتضی هنگام 
مرخصی گرفتن و برگشتن تصادف 
کرد و او را از دست دادیم. مرتضی 
بسیاری از شرایط سخت جنگ را 
پشت سر گذاشت اما متأسفانه آن 
تصادف جان او را گرفت. مرادیان درباره 
بازیگری اش افزود:  تصور می کنم در 
بازیگری خوب عمل کردم و توانستم 
کاندیدای سیمرغ نقش اول مرد در 
بیست وچهارمین جشنواره را کسب 
کنم. همچنین چند سال پیش نیز در 
فیلمی حضور داشتم که نقشم در آن 
نزدیک به شخصیت شهید احمدی 
روشن، دانشمند هسته ای بود که برای 
این نقش نیز جایزه بهترین بازیگر نقش 
اول را گرفتم. احساس می کنم که به 
سمت جلو حرکت می کنم و سعی 
دارم گذشته خود را جبران کنم. اعتقاد 
دارم خدا بر کار من نظارت دارد و به من 
کمک خواهد کرد تا پیشرفت بیشتری 
داشته باشم. وی گفت: قبل از ورود به 
عرصه بازیگری با موسیقی آشنا شدم 
و تمرین می کردم اما ترجیح دادم که 
تنها در بازیگری مسیر خود را طی 
کنم و متمرکزتر باشم. با این وجود 
در حال حاضر سعی دارم آلبومی را 
آماده کنم که بیشتر به حالت یادگاری 
خواهد بود. در نهایت تمرکز من بیشتر 
بر بازیگری است. من ادامه تحصیل 
را به دلیل سختی کار و ترجیحم به 
گذاشتم.  کنار  بازیگری  بر  تمرکز 
بازیگر سینما و تلویزیون ادامه داد: 
بازیگرانی وجود دارند که انسان از آنها 
الهام می گیرند. تمامی بازیگرانی که در 
حرفه خود موفق بودند و سبک خاصی 
داشتند تاثیر مثبتی بر من گذاشتند و 
از این افراد می توانم به مارلون.براندو، 
آل.پاچینو و جانی.دپ اشاره کنم. در 
ایران نیز افراد بسیاری مانند پرویز 
پرستویی وجود دارند که الهام پذیر 

هستند.

ضبط ویژه برنامه نوروزی »خندوانه« از 
شنبه )1۴ اسفند ماه( آغاز می شود. رامبد 
جوان با اعلام خبر آغاز ضبط قسمت های 
مربوط به پخش نوروز »خندوانه«، گفت: 
در حال انجام کارهای مقدماتی ویژه 
برنامه عید هستیــم که از شنبه ضبط 
برنامه ها آغاز خواهد شد. جوان درباره 
تدارک برنامه نوروزی »خندوانه« افزود: 
تلاشمان را می کنیم بترکانیم؛ بعضی 
جاها می ترکد و بعضی جاها نمی ترکد 
اما نه اصولا تلاشمان را می کنیم. وی 
اظهارکرد: برنامه سال تحویل خیلی 
جذابی داریم و در ایام عید برنامه خواهیم 
داشت. استودیو »خندوانه« تعطیل 
شده است و عوامل در حال آماده سازی 

مقدمات نوروز هستند.

 برنامه جذاب در 
»تحویل سال«

تهیــه کننده برنامه »مهمـــونی« 
به کارگـــردانی ایرج طهماسب اعلام 
کرد که ایــن برنامه برای نوروز 1۴01 
و پخش از شبکه نمایش خانگی کلید 
خورد. »مهمونی« جدیدترین اثر ایرج 
طهماسب پس از ۴ سال دوری از سینما 
و تلویزیون به تازگی کلید خورده است. 
این مجموعه نمایشی به کارگــردانی و 
اجرای ایرج طهماسب و تهیه کنندگی 
حسن خدادادی پس از گذراندن مراحل 
دریافت مجوز، برای پخش در نوروز آماده 
می شود. این مجموعه قرار است از شبکه 

نمایش خانگی منتشر شود.

 پخش »مهمونی«  
برای نوروز

گـــزارش
وقوعانفجاردر»پیشاور«

به دنبال وقوع انفجار در مسجد شیعیان در »پیشاور« پاکستان 
حداقل ۳0 نفر شهید و ده ها نفر دیگر زخمی شدند. براساس این 
گزارش، به دنبال انفجار مذکور دستکم ۳0 نفر به شهادت رسیدند و 
۵0 نفر دیگر زخمی شدند. منابع رسانه ای اعلام کردند که احتمال 
افزایش شمار تلفات این انفجار وجود دارد. در همین ارتباط، 
منابع خبری اعلام کردند: در این حادثه یک عامل انتحاری پس از 
درگیری مسلحانه با نیروهای امنیتی وارد محوطه مسجد شیعیان 
شده و در حین برگزاری نماز جمعه خود را منفجر کرده است. 
عمران خان، نخست وزیر پاکستان این حمله تروریستی را به شدت 
محکوم کرده و خواستار رسیدگی فوری به وضعیت مجروحان شد.

ادایسوگنددولتجدیدلیبی
دولت جدید لیبی با ریاست »فتحی.پاشاغا« در مقابل پارلمان 
طبرق و در غیبت چند وزیر کابینه سوگند یاد کرد. به گزارش ایسنا، 
به نقل از خبرگزاری رویترز، فتحی پاشاغا، نخست وزیر جدید لیبی 
به همراه تعدادی از وزرای دولتش در مقابل پارلمان طبرق سوگند 
یاد کردند. این درحالی است که سه وزیر به دلیل بازداشت توسط یک 
گروه مسلح نتوانستند در جلسه پارلمان حاضر شوند. پارلمان طبرق 
به دولت پاشاغا رای اعتماد داد. عبدالحمید الدبیبه، نخست وزیر 
لیبی همچنان با کناره گیری از پستش مخالف است و خواهان قدرت 
منتخب است. پاشاغا در سخنرانی گفت: ما در حرف و در عمل خواهان 
صلح هستیم اما امروز برخی می خواهند ما را به جنگ بکشانند ولی 
ما به آنها فرصت نخواهیم داد و نمی گذاریم یک قطره خون از یک نفر 
ریخته شود. ما از طریق قانونی قدرت را در طرابلس تحویل گرفتیم. 

ما برای پایان مراحل انتقالی و برگزاری انتخابات تلاش می کنیم.

روسیهلغوپرتابماهوارههایانگلیسی
راصادرکرد

شرکت دولتی »روس کاسموس« روسیه دست اندرکار 
امور فضایی این کشور که تاکنون بیش از 2۳0 ماهواره 
شرکت انگلیسی وان.وب را به فضا پرتاب کرده است، اعلام 
کرد که پرتاب ۳۶ ماهواره این شرکت را لغو می کند، شرکت 
»روس کاسموس« اعلام کرد: پرتاب ماهواره های انگلیسی از 
پایگاه فضایی بایکونور لغو کرده است. در بیانیه شرکت دولتی 
فضایی روسیه گفته شده است که این شرکت نتوانست از 
شرکت های »وان.وب« و»آریان.اسپیس« تضمین بگیرد که 
۳۶ ماهواره ای که توسط ماهواره بر سایوز به فضا پرتاب می شود، 
برای اهداف نظامی به کار گرفته نخواهد شد. شرکت روس.

کاسموس در بیانیه خود گفت: دیمیتری راگوزین رئیس شرکت 
روس کاسموس پس از آن که شرکت وان.وب تضمین های 
لازم برای اینکه ماهواره ها برای اهداف نظامی ازجمله به نفع 
پنتاگون و کشورهای عضو ناتو به کار گرفته نمی شوند را نداد، 
دستور لغو پرتاب ماهواره های انگلیسی را صادر کرد. کارهای 
مقدماتی برای پایین آوردن ماهواره بر از سکوی پرتاب در پایگاه 
فضایی بایکونور آغاز شده است. انتظار می رود روسیه پرتاب 

ماهواره های شرکت وان.وب را متوقف کند.

سخنگوی کاخ کرملین: 
تحریمها

موضعروسیهراتغییرنمیدهد
سخنگوی کاخ کرملین با بیان اینکه تحریم های 
کشورهای غربی هیچ تاثیری بر موضع گیری روسیه 
نخواهد داشت، گفت:« دیگر نمی توان آمریکا را شریک و 
همکار خواند. »دیمیتری.پسکوف« تحریم های غربی را 
بی اثر توصیف کرد. پسکوف اظهارکرد تحریم های اعمال 
شده توسط غرب علیه فدراسیون روسیه و شهروندان آن، 
اگر با هدف تغییر موضع مسکو و کنارگذاشتن طرح هایش 
باشد، هیچ شانسی برای موفقیت نخواهد داشت. به 
نوشته وبگاه »ریانووستی« وی در این باره توضیح داد: 
»متاسفانه چنین تصمیمی گرفته شده است، اما اگر 
هدف تحریم ها برای ترغیب مخاطبانش به تغییر موضع، 
امتناع از حمایت از رئیس جمهور ما باشد، این تحریم ها 
شانسی برای موفق شدن ندارند و بقیه چیزها هم مهم 
نیست.« پیش از این، کاخ سفید اعلام کرده بود که 
آمریکا تحریم هایی را علیه پسکوف و ۷ کارآفرین بزرگ 
روسیه اعمال می کند. لیست تحریم ها شامل »نیکلای.
توکاروف«، »بوریس و آرکادی.روتنبرگ«، »سرگئی.

چمزوف«، »ایگور.شووالوف«، »یوگنی.پریگوژین« و 
»آلیشیر.عثمانوف« است. سخنگوی کرملین در مورد 
مذاکرات بین هیات های فدراسیون روسیه و اوکراین، 
تصریح کرد که اکنون صحبتی درباره هیچ سندی وجود 
ندارد، این نشست فرصتی شد تا دیدگاه مسکو برای حل 
مشکل را به کی یف منتقل کند. پسکوف اظهارداشت: 
»دوردوم مذاکرات روسیه و اوکراین برگزار شد. تاکنون 
هیچ سندی مورد بحث قرار نگرفته است. یکبار دیگر 
تکرار می کنم که مذاکرات فرصت خوبی بود تا دیدگاه 
خود را برای حل این مشکل به وضوح به طرف اوکراینی 
منتقل کنیم. سپس همه چیز به واکنش طرف اوکراینی 
بستگی دارد. در حال حاضر ما فکر می کنیم زود است که 
ارزیابی های دیگری ارائه دهیم.«. براساس این گزارش، 
این مقام روس در پاسخ به سوالی درباره احتمال گفت وگو 
بین »ولادیمیر.پوتین« رئیس جمهور روسیه و »ولودیمر.

زلنسکی« همتای اوکراینی او، ابرازداشت: »اکنون نوبت 
مذاکره بین هیات های دو کشور است.« پسکوف گفت: 
»می دانید که درواقع، دوردوم مذاکرات برگزار شد. اکنون 
نوبت این مذاکرات بین هیات ها است. فرصتی وجود 
دارد که هیات ها بدون واسطه های غیرضروری با یکدیگر 
به طورشفاف ارتباط برقرار کنند. همه مولفه های موضع 
ما مورد توجه طرف اوکراینی قرار گرفته است.« وی در 
ادامه تاکیدکرد: سخت است در چنین شرایطی، آمریکا 
را شریک و همکار روسیه بخوانیم. این مقام روس تصریح 
کرد: »در حال حاضر، نام بردن از طرفین )آمریکا  و روسیه( 
به عنوان شریک دشوار است. اما به هرحال، هربار این 
فرصت خوبی است تا استدلال های خود را به میان بیاوریم 
و ماهیت عملیات نظامی ویژه ای که در حال انجام است 

را توضیح دهیم.« 

هشدار »پوتین« به کشورهای همسایه

 اوضاع را متــــشنــــج نکنید
جهــــان 

کوتــــاه

رئیس جمهور روسیه با تاکید بر اینکه دولتش هیچ نیت 
بدی نسبت به همسایگان خود ندارد، اما گفت که مسکو با 
پاسخ دادن به اقدامات منفی کشورهای دیگر، به وظایفش عمل 
می کند. »ولادیمیرپوتین« تاکیدکرد که مسکو هیچ نیت بدی 
نسبت به همسایگان خود ندارد. پوتین طی مراسم برافراشتن 
پرچم روسیه در کشتی »مارشال.روکوسوفسکی« اظهارکرد: 
»ما بارها نشان داده ایم و آماده نمایش مجدد هستیم، اگر 
کسی نخواهد در چارچوب یک همکاری با ما راه بیاید و در این 
راه به خودش و ما آسیب برساند، ما در هر صورت به وظایف 
خود عمل خواهیم کرد.« به نوشته وبگاه »ریانووستی«، وی 
توضیح داد: »باید برخی از پروژه ها را اندکی به سمت راست 
حرکت دهیم تا صلاحیت های بیشتری را به همان روشی که 
برای تعدادی از پروژه های دیگر انجام دادیم، به دست آوریم.« 
رئیس جمهور روسیه با تاکید بر اینکه وظایف پیش روی این 
کشور انجام خواهد شد، افزود: »در نهایت ما از این امر منتفع 
خواهیم شد، زیرا همان طور که گفتم صلاحیت های بیشتری 
را به دست خواهیم آورد.« پوتین با تاکید بر اینکه روسیه هیچ 
نیت بدی نسبت به همسایگان خود ندارد، گفت مسکو تنها 
به اقدامات منفی سایر کشورها پاسخ می دهد. وی ادامه داد: 
»تمام اقدامات ما، اگر رخ دهد، همیشه در پاسخ به برخی 
اقدامات غیردوستانه علیه فدراسیون روسیه انجام می شود. 
من فکر می کنم که همه باید به این فکر کنند که چگونه روابط 
را عادی کنند، به طورعادی همکاری کنند و روابط را توسعه 
دهند.« رئیس جمهور روسیه اظهارداشت که بلاروس به حضور 
در بالتیک و تاسیسات بندری این کشور علاقه مند است و این 

موضوع را با »الکساندر.لوکاشنکو« رئیس جمهور بلاروس در 
میان گذاشته ایم. براساس این گزارش، پوتین اضافه کرد: 
»امروز ما فقط با رئیس جمهور بلاروس در این مورد صحبت 
کردیم. دوستان بلاروسی ما علاقه مند به حضور در بالتیک 
هستند و علاقه مند به توسعه تاسیسات بندری خود هستند. 
شما می دانید که من نیز از این موضوع حمایت می کنم.« وی 
در بخش دیگری از صحبت هایش به کشورهای همسایه روسیه 
هشدار داد که اوضاع را متشنج و تنش ها را تشدید نکنند. 
رئیس جمهور روسیه گفت: کشورهای همسایه اوضاع را تشدید 
نکنند و محدودیت ایجاد نکنند زیرا روسیه به تعهدات خود 
عمل کرده و خواهد کرد. پوتین تصریح کرد: »من همچنین به 
آنها )کشورهای همسایه( توصیه می کنم که اوضاع را تشدید 
نکنند، هیچ محدودیتی اعمال نکنند. ما به تمام تعهدات خود 

عمل می کنیم و به انجام آن ادامه خواهیم داد.« 
 »خرسون« در کنترل روس ها

همچنین در دومین هفته از حملات به اوکراین و در 
حالی که این حملات وارد نهمین روز شد، منابع اوکراینی 
اعلام کردند که آتش سوزی در بزرگ ترین نیروگاه هسته ای 
اروپا موسوم به نیروگاه زاپروژیا را خاموش کرده اند. کی یف 
گلوله باران نظامی روسیه را مسئول بروز این آتش سوزی که 
نگرانی از وقوع یک فاجعه هسته ای بالقوه را برانگیخت دانسته 
است. در همین حال، درگیری ها در جنوب اوکراین در حالی 
تشدید شد که شهر خرسون تبدیل به اولین شهری شد که 
به طورکامل به دست روسیه افتاد. حملات و گلوله باران علیه 
شهرهای ماریوپل، چرنیهف و خارکیف همچنان ادامه دارند. 

به گزارش پایگاه »ترند«» در پایتخت اوکراین انفجاری قوی 
به وقوع پیوست که صدای آن در بسیاری از مناطق شنیده 
شد.  براساس این گزارش این انفجار قوی در نزدیکی ایستگاه 
مترو موسوم به ایستگاه دوستی مردم شنیده شد. با این حال 
در آستانه این انفجار، هشدار حمله هوایی در این شهر اعلام 
نشد. از سوی دیگر نبردهای سنگین در حومه شهر بندری 
استراتژیک ماریوپل در ساحل دریای آزوف هم ادامه دارد. 
ارتش روسیه اعلام کرده شهر خرسون را در کنترل گرفته و 
مقامات محلی اوکراین نیز تایید کرده اند که نیروهای روسی 
مقر دولت محلی در این شهر بندری واقع در ساحل دریای سیاه 
را تصرف کرده اند. به این ترتیب خرسون اولین شهر بزرگ 
اوکراین است که از زمان شروع جنگ در این کشور به دست 

نیروهای روسیه سقوط می کند. 
 طرف درگیری در اوکراین نیستیم

دبیر کل ناتو تاکیدکرد که این سازمان طرف درگیری در 
اوکراین نیست و قصد رویارویی با روسیه را ندارد. »ینس.

استولتنبرگ« درباره تازه ترین تحولات مربوط به بحران 
اوکراین گفت: ناتو طرف درگیری نیست و به دنبال رویارویی با 
روسیه نیستیم. براساس گزارش شبکه الجزیره، وی تاکیدکرد 
که حضور نظامیان ناتو در شرق اروپا یک اقدام دفاعی است. 
استولتنبرگ بدون اشاره به تحرکات ناتو در تشدید تنش ها در 
شرق اروپا و به ویژه اوکراین مدعی شد، روسیه صلح در اروپا 
را از بین برد و جنگی را آغاز کرده که از زمان جنگ جهانی 
دوم تاکنون شاهد آن نبودیم تا واقعیاتی جدید را در قاره 
اروپا ایجاد کند. دبیر کل ناتو خطاب به مقامات مسکو نیز 
گفت: از ولادیمیرپوتین می خواهیم نیروهای خود را فورا از 
اوکراین خارج کند و روند دیپلماتیک را آغاز کند. اظهارات 
دبیر کل ناتو درحالی مطرح می شود که »ولودیمیر.زلنسکی« 
رئیس جمهور اوکراین بارها از ناتو درخواست کرده است که 
منطقه پرواز ممنوع بر فراز این کشور اعمال کند. ناتو با رد این 
درخواست اجرای این طرح را به معنای درگیری مستقیم با 

روسیه خوانده است. 
 انهدام ۱۸۱۲ مقر نظامی 

وزارت دفاع روسیه، ملی گرایان افراطی اوکراین را مسئول 
حوادث نیروگاه هسته ای زاپروژیا با هدف متهم کردن روسیه 
اعلام کرد. به گزارش اینترفاکس، وزارت دفاع روسیه با اشاره 
به تازه ترین تحولات جنگ اوکراین اعلام کرد: تاسیسات 
هسته ای »زاپروژیا« تحت کنترل ما قرار دارد و فعالیت معمول 
در آن ادامه دارد. نیروهای ما از 28 ماه فوریه گذشته تاکنون 
کنترل تاسیسات هسته ای زاپروژیا را در دست دارند. وزارت 
دفاع روسیه افزود: ملی گرایان افراطی اوکراینی در پی انجام 
اقدامات تحریک آمیز نزدیک تاسیسات هسته ای زاپروژیا و 
آتش زدن آن بودند، ولی نیروهای گاردملی روسیه با خرابکاران 
مقابله کردند. هدف اقدامات تحریک آمیز ملی گرایان افراطی 
اوکراینی در نزدیک تاسیسات هسته ای زاپروژیا، متهم کردن 
روسیه به ایجاد کانون آلودگی هسته ای است. این وزارتخانه 
اظهارکرد: اوکراین مسئول آتش سوزی در نزدیک تاسیسات 
هسته ای زاپروژیاست. وزارت دفاع روسیه با اعلام تازه ترین 
آمار جنگ اعلام کرد: از زمان آغاز عملیات نظامی در اوکراین 
تاکنون 1812 مقرنظامی، ۶2 جنگنده، ۶۳۵ تانک و ۶۷ 

خودرو زرهی ارتش این کشور را منهدم کرده ایم. 
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